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Älvsjö stadsdelsnämnd 

Ärende 6 

Mattias Håkansson, Johanna Ejdefur, 

Marlene Karlén, Mattias Risslén (V) 

Särskilt uttalande

Det framgår av Socialstyrelsens äldreundersökningar (Äldre om säbo) och Stockholms 
kommuns brukarundersökningar att Kristallgården och särskilt Långbrogården får sämre 
betyg än andra inom såväl Älvsjö som Stockholm. 

De boende är inte lika nöjda på dessa äldreboenden som på andra. Nöjdheten ligger under 
genomsnittet och detta har, med vissa variationer, gällt i åtminstone fem år. 

Det är därför med intresse vi läser förvaltningens uppföljning av Kristallgårdens 
entreprenadavtal. Med något undantag konstaterar förvaltningen att utföraren följer avtalet. 

Vi har ingen anledning att ifrågasätta förvaltningen på den punkten. Inte heller vill vi flytta 
fokus från det nu centrala arbetet med att få till stånd bästa möjliga egenregiövertagande.

Men det faktum att uppenbart otillräckligt resultat inte utgör något problem i avtalshänseende 
borde väcka flertalet följdfrågor.

Är avtalet tillräckligt tydligt? Är dess ambitionsnivå för låg? Är det för enkelt för utförare att 
hitta kryphål i sina förpliktelser? Går det att skriva avtal som tillräckligt tydligt säkrar 
kvaliteten och beivrar försämringar?

Den som hävdar att privata utförare höjer kvaliteten och att det bara är frågan om att göra 
tillräckligt bra upphandlingar och avtalstexter, har lite att fundera på. 


